
 

 

  

 

 
 
 
 
Aan Staatssecretaris 

 
TER BESLISSING 

 
Datum 
1 oktober 2024 
 

Onze referentie 
IENW/BSK-2024/274832 
 

Opgesteld door 
DG Milieu en Internationaal 
Dir Duurzame Leefomg & Circ 
Economie 
Afval en Recycling 
 

Beslistermijn 
07-10-2024 
 

Bijlage(n) 
1 

Pagina 1 van 2  

 
Beantwoording Kamervragen Van Kent (SP) over het 
bericht ‘Supermarkt “rommelt” wéér met statiegeld, 
winkel ontkent’. 

 

Aanleiding 
Kamerlid Van Kent (SP) heeft op 12 september 2024 vragen gesteld over het 
terugbetalen van statiegeld door supermarkten, naar aanleiding van berichten in 
de media. 

Geadviseerd besluit 
U wordt geadviseerd in te stemmen met bijgaande beantwoording.  

Kernpunten 
De vragen gaan over:  
 Supermarkten die voorwaarden stellen aan het terugbetalen van het 

statiegeld, door bijvoorbeeld limieten te stellen aan wannéér en hoeveel 
statiegeld contant terugbetaald kan worden.  

 Hoe vaak het voorkomt dat er personen geen contant geld terug kunnen 
krijgen.   

 Wat er gedaan kan worden om te garanderen dat supermarkten het statiegeld 
contant terugbetalen.  

 De uitvoering van het statiegeldsysteem als geheel.  
In de beantwoording geeft u het volgende aan:  
 Er is een wettelijke inzameldoelstelling van 90%, waarbij voorwaarden zoals 

het enkel terugbetalen van statiegeld op bepaalde tijdstippen negatieve 
effecten kunnen hebben op de inleverbereidheid.  

 Er zijn geen exacte cijfers bekend over hoe vaak er geen contant geld 
terugbetaald wordt. Er zijn specifieke situaties waar er niet contant geld wordt 
terugbetaald.  

 Dit najaar wordt de statiegeldregeling geëvalueerd om te kijken of en hoe 
deze verbeterd kan worden. Ook heeft de ILT Verpact gelast de relatie tussen 
inleverbereid en terugbetalingsmethoden te onderzoeken. Tot slot is het in 
specifieke situaties aan de ILT en uiteindelijk de rechter om te bepalen of de 
wet overtreden wordt.  

 Het statiegeldsysteem is nog niet vrij van problemen en de evaluatie wordt 
gebruikt om het systeem te verbeteren. De daling van deze 
drankverpakkingen in het zwerfafval laat echter wel zien dat statiegeld doet 
waar het voor bedoeld is.  

Daarnaast:  
 Gelet op de vele raakvlakken met handhaving zijn de antwoorden afgestemd 

met de ILT.  
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 In de beantwoording verwijst u naar de ILT om in specifieke situaties te 

bepalen of de wet wordt overtreden. De ILT is bekend met de in de 
Kamervragen aangehaalde casuïstiek, en bestudeert nu of er op basis van het 
Besluit beheer verpakkingen en andere geldende regelgeving sprake is van 
een overtreding. Daar waar dit het geval is, kan de ILT Verpact als 
normadressaat voor de statiegeldverplichting daarop aanspreken.  
 

Krachtenveld 
 Verpact is als producentenorganisatie namens producenten en importeurs 

verantwoordelijk voor het behalen van de wettelijke inzameldoelstelling van 
90% en de inrichting en bekostiging van het statiegeldsysteem. Supermarkten 
zijn vertegenwoordigd in de raad van toezicht van Verpact door het Centraal 
Bureau Levensmiddelen (CBL).  

 In de Kamer lijkt er tamelijk breed onvrede te zijn over de invulling van het 
statiegeldsysteem, waaronder het aantal innamepunten, problemen bij inname 
(lange rijen en niet-functionerende machines) en rommel op straat door 
statiegeldrapers. 

 Fair Resource Foundation heeft een handhavingsverzoek bij ILT ingediend naar 
aanleiding van het niet halen van de doelstelling door Verpact.  

 De ILT heeft vijf lasten onder dwangsom opgelegd aan Verpact voor het niet 
behalen van de inzameldoelstelling. De lasten zien o.a. op het plaatsen van 
meer innamepunten en het doen van onderzoek naar de hoogte van het 
statiegeldbedrag.  
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